
NO RD I C  H A R V E S T  M I S S I O N

Desember 2022BØNN • MISJON • VEKKELSE

VEKKELSESRAPPORT

For at vi
skulle ha fred



NORDIC HARVEST MISSION

NORGE
BØNNESENTER
BIBELSKOLE
EVANGELISERING
KONFERANSER

ISRAEL
EVANGELISERING
MENIGHETSARBEID

ZAMBIA
BØNNESENTER
MENIGHETER
FAMILIEHJELP

UKRAINA
BØNNESENTER
REHABILITERINGSSENTER
ELDRESENTER
FAMILIEBARNEHJEM
MENIGHETSARBEID

FILIPPINENE
BARNEHJEM
FAMILIEHJELP
MENIGHETSNETTVERK
STUDENTARBEID
BØNNESENTER

LATVIA
FAMILIEHJELP

Nordic Mission er en misjonsstiftelse grunnlagt av Håkon Fagervik, med hovedkontor 
på Bønnesenteret i Levanger. Den ledes av et tverrkirkelig styre av aktive kristne. 
Daglig leder er Leif J. Johannessen.

VEKKELSESRAPPORT
Desember 2022

LEIF J. JOHANNESEN
Leder

I skuddlinjen mellom frontene i Ukraina
LEIF J. JOHANNESEN6

3

Den spesielle julen med krig i europa5 HAAKON FAGERVIK

Hjemme i Zhmerinka

18

14

Ukrainere i Norge hjelper16
LEIF J. JOHANNESEN

Vedovner til Ukraina

LEIF J. JOHANNESEN

LEIF J. JOHANNESEN

19 TOVE HONNINGDAL 
Sammen i Guds nærvær

20 HAAKON FAGERVIK
Vekkelsens vugge

22 EGIL REINEMO 
Et spennende bekjentskap



3

Noe av det flotteste uttrykket for enhet 
ser jeg i dyktige dansere. Pardans.
HAN bruker all sin styrke, presisjon og 
balanse for at HUN skal fremstå som 
den nydeligste og mest grasiøse av alle. 
HUN lar seg føre og overgir seg helt trygg 
i HANS styrke og evne til å hele tiden 
være akkurat der han skal når hun gjør 
bevegelser ingen kan gjøre alene.
De trener på å underordne seg under 
hverandre, å fremstå som to som totalt 
har funnet rytmen sammen og fremstår 
som ett!  De vet at ethvert soloutspill vil 
ødelegge dansen for dem begge og noen 
ganger med katastrofale følger. 

Stakkars Jesus, har jeg tenkt noen ganger. 
Han har bare én kropp, menigheten, 
og om den ikke spiller på lag blir Han 
ganske handlingslammet.  Eller er det 
slik? Selvsagt er det ikke slik. Jesus har 
sin «egen kropp» En kropp i majestet 
og herlighet. Likesom mannen har sin 
kropp og kvinnen har sin i et ekteskap.  

I et ekteskap er ikke lenger min kropp 
min og mitt liv mitt. Jeg har gitt det bort 
til min kone. I gjensidig underordning 
og hengitt kjærlighet fremstår vi som 
ett. Dette er et stort mysterium sier 
Paulus, og bruker ekteskapet som et 
sterkt bilde på  forholdet mellom Kristus 
og menigheten.  Jesus kan vel saktens 
danse solo og vinne det hele alene. Men 
han har gitt seg selv til menigheten. 
Men hvor er hun? Jesus byr opp til dans, 
men er bruden borte. Bruker hun all 
sin energi på å gå solo? Hun er så fin og 
dyktig, men er trinnene ingen kan gjøre 
alene borte? Det magiske som tar pusten 
fra enhver som ser. 

Visst går det an å trene på det! Trene på 
avhengighet. Trene på å lytte og bevege 
seg i takt med Hans sterke armer.  Den 
Hellige Ånd er en fantastisk dansetrener. 
De par Han får trene fremstår strålende. 
Han trener hvert lem på kroppen til å 
arbeide sammen og underordne seg 

hverandres funksjoner, topptrent til 
enhet med brudgommen! For en dans 
det er. Vi har sett det. Vi har prøvd det 
og det har skapt en uhelbredelig lengsel 
etter det! Hver gang vi møtes skal vi 
danse.

Vi er ikke kommet langt, men vi trener 
hele tiden på det på bønnesenteret; å få 
danse tett med Ham, og overgi oss til at 
Han skal føre dansen.  Salomos Høysang 
snakker svulmende vakkert om dette. 
Men det er jo likevel bare en 
skygge av hvor heftig denne 
kjærlighetsrelasjonen er 
og hvilken skjønnhet 
og kraft som skapes 
i en slik enhet. 
Brudgommen er der, 
men hvor er bruden?

Skal vi danse?

/ LEDER

I skuddlinjen mellom frontene i Ukraina
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Denne julen er det over 77 år siden Europa var i en 
krig som ligner på den vi opplever nå. Selv om Julen 
er en gledens høytid, så legger krigen i Ukraina en 
mørk skygge over julegleden.  For oss som har virket 
i Ukraina i over 30 år og fått hundrevis av venner i 
dette vakre landet, kjennes det kanskje ekstra denne 
julen. Vi har mange flyktninger rundt oss på Levanger. 
Mange av dem som har blitt frelst i møter i Ukraina, 
er nå blant oss i byen vår og lever med krigstraumene 
i familiene sine.  Vi i Nordic Mission prøver å hjelpe så 
godt vi kan nå, både lokalt i Levanger og ikke minst 
med nøden i Ukraina.  Men vår bønn er at Gud skal 
forbarme seg over dette folket og landet som lider så 
mye under denne krigen.

TUSENVIS ER DREPT PÅ BEGGE SIDER AV 
KONFLIKTEN 
Krig er grusomt. Leif Johnny kom hjem fra en 
rundreise i Ukraina for noen uker siden, og har 
fortalt gripende fra Kherson og områdene like ved 
frontlinjen. Den siste tiden har vi i Nordic Mission 
kjørt en kampanje for å skaffe ovner til folk, så de kan 

holde varmen og få kokt sin mat gjennom den harde 
vinteren. Og responsen har vært stor fra så mange som 
har lyst til å være med og gi. 

JULENS STØRSTE GAVE 
Det at vi får feire jul i et fritt land, er en stor gave som 
vi takker Gud for gjennom hele året.  Men den største 
gaven er at Gud valgte å gi sin Sønn til soning for våre 
synder. Vi er opptatt av at gavene ikke må bli for dyre 
i forhold til vår økonomi. Men Rom.8,32 sier at «Gud 
sparte ikke» når han bestemte seg for å gi sin største 
gave til hver enkelt av oss.  For en generøsitet fra Guds 
side, for en julegave.  Det som griper meg så sterkt i 
julehistorien, er Guds hjerte for de fattige, svake og 
elendige. I Luk.1,46-55 Møter vi Maria. Hun synger i 
sin lovsang at Gud så nettopp til denne tjenestejentas 
fattigdom, når Han utvalgte henne til å bære fram 
Hans Sønn som skulle bli verdens håp. Hun synger 
igjen og igjen i sin lovsang om Guds utvelgelse, jf. 
v.48: Så til hennes fattigdom, v.52: Han støtte herskere 
ned fra tronen og løftet opp de lave, v.53: Han mettet 
de sultne med gode gaver, men sendte de rike 

tomhendte fra seg. Gud har aldri latt seg imponere av 
menneskelig storhet, men velger det som ingenting 
er. Hyrdene på marken får høre at det er en glede for 
hele folket som nå åpenbares ved Jesus fødsel. Og 
denne gleden finner de i en stall i Betlehem. De små, 
de svake, de sønderbrutte blir ekstra løftet opp i møte 
med Jesus og evangeliet. Det er Julens fantastiske 
budskap. Denne vår Gud som har to adresser, sier 
i Jesaia 57,15: «I det høye og hellige bor jeg, og hos 
dem som er knust og nedbøyd i ånden». I mitt liv er 
det absolutt størst at jeg ble født på ny, og fikk denne 
gaven som er det evige livet fra Gud. Julegaven fra Gud 
til meg som en synder, gav meg det nye livet. -Frelste 
meg fra en evig fortapelse borte fra Gud, og gav meg 
et liv og en hverdag i samfunn med Jesus som ikke kan 
erstattes av noe annet . Halleluja, for den største gaven 
denne julen. Jeg håper du har tatt imot Guds gave og 
invitert Jesus inn i ditt liv. Den som har Sønnen, han 
har livet, men den som ikke har Guds Sønn, eier ikke 
livet.

Den spesielle julen med krig i europa

Av  Ha a k o n  Fa g e r v i k
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Jeg ligger og vrir meg i senga. Klokka er halv fire om 
morgenen. Ytre sett er liten grunn til å ikke sove? 
Det vil si alarmen gikk to ganger i natt, men jeg var 
for trøtt til å reagere. Alarmen går jo hele tiden. Det 
er rart, men hva skal man gjøre når det dag etter 
dag er det samme og man vet at en dag kanskje 
kan det være en tragedie for akkurat dem at de 
ikke reagerte? Skolene er på nett. I alle offentlige 
bygg er alle pålagt å gå i bomberom når alarmen 
går. Da lar det seg ikke gjøre å gjennomføre skole.  
Nå ligger jeg i en fin og ren seng på et hotellrom i 
presidentens hjemby Kryivij Rih. Europas lengste 
by, over 12 mil lang. Byen ble slik på grunn av at 
mange gruvesamfunn vokste sammen. Her er 
grunnen rik på jernmalm og gruveinstallasjonene 
syns på lang avstand. Mange av dem har stått siden 

Sovjet tiden og de fleste er i bruk. Biler som har 
kjørt på grusveier har den karakteristiske røde 
fargen på støvet og søla som har satt seg fast på 
lakken bak hjulene og langs sidene.  Vi har selvsagt 
vært og sett blokka der presidenten vokste opp. På 
folkemunne kalles den bare maurtua, for det er en 
diger blokk som står sammen med mange andre 
og ingen av dem har de karakteristiske balkongene 
som preger blokkene fra sovjet tiden. Det store 
minnesmerket etter andre verdenskrig står i en stor 
rundkjøring som har fått navnet sitt fra den tiden 
presidenten var skuespiller og spilte rollen som 
president i TV showet «kvartal 95» I dag spiller han 
en enorm rolle som en modig ekte president i et 
land i krig.

I skuddlinjen mellom 
frontene i Ukraina Av  L e i f  J

Kulturhuset i Osokorivka
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Det er alle inntrykkene som holder meg våken. I 
én dag har jeg vært sammen med lokale helter i 
en relativt konservativ frimenighet i en by nært 
frontlinjen i Kherson fylke. Pastoren var i gang fra 
første dag med å hjelpe folk. Han kjørte skytteltrafikk 
med flyktninger fra pressede områder og inn i mer 
trygt landskap. Ti stykker om gangen fikk han inn i 
sin lille personbil.  En annen av menighetens ledere 
hørte hva pastoren hadde gjorde og ble umiddelbart 
med. Han fikk plass til 15 i sin lille varebil. Etter 
hvert fikk de være flyktningmottak og bruke det 
flotte kirkelokale sitt til å hjelpe folk som var på veg 
vestover. Disse heltene har hele tiden kjørt mat, 
medisiner, klær, toalettsaker etc. inn til de områdene 
som har blitt frigjort fra russerne. De forsyner også de 
Ukrainske soldatene hele tiden. De god kontakt med 
dem og får vite hvor det er trygt å dra og ikke. 

Vi måtte forlate den store høye varebilen på en 
militærpost. Vi lastet over i en mindre lavere varebil. 
Den store var altfor synlig for eventuelle snikskyttere 
og de forteller at russerne har droner som observerer 
hva som skjer på andre siden av frontlinjen. «Har 
dere oppdaget om det er snikskyttere i området?» 

spurte vår sjåfør den 
siste vakten om før 
frontlinjen. Han sa at 
kysten var klar og vi 
fikk kjøre inn i denne 
siste landsbyen der 
ene siden er under 
Ukrainsk kontroll, og 
den andre på Russiske 
hender.  

Nå går det fort i 
svingene og i kryss av 
gater kommer vi fram 
til et sted der vi ser 
en gruppe mennesker 
som fort vokser til en 
stor ansamling. Vi blir 
møtt av begeistrede 
mennesker. «Hvordan 
kom dere hit, det er jo ikke lov å kjøre inn her», sa 
en, «Vi har jo ikke sett mennesker på aldri så lang 
tid» sa en annen. Vi fikk høre noen av deres historier. 
«Russerne sier de kom for å gjøre oss fri,» sa en 
eldre dame.  ¨Jo de har virkelig satt oss fri! Vi er fri 
for strøm, mat, internett, skole, lege apotek og jobb. 
¨En dame sa at dattera hennes er lege i Kherson by. 
Hun har ikke hørt fra henne på lang tid.  Det var ikke 
lang tid før det vrimlet av mennesker som fikk mat 
og medisiner. Vår sjåfør gav telefonnummeret sitt 
til dem og sa at hvis det er noe de trengte så kunne 

de ringe så skulle han prøve å skaffe. Disse heltene 
som arbeider hele tiden i disse områdene med fare 
for sitt eget liv, er ikke redde. De opplever det de gjør 
som et kall fra Gud. De har med seg nyetestamenter 
til de som vil ha og det er alltid bønn og et Gudsord 
til folket. Jeg fikk være med på dette i én dag av alle 
dagene de står i dette. Det er en enorm følelse å stå 
å gi ut hjelp og ha andakt og be sammen med og for 
folk til lyden av stridsvogner, Kalashnikovs og sterke 
smell fra granater og bombekastere fra begge sider. 
Folket her lever under det hele tiden og tilbød oss å 

« D E T  V I R K E R  S O M  O M  A LT 
I N N I  M E G  E R  R Y S T E T !  V I 
M Å  H J E L P E  V I  M Å  B E ! »

Bønn foran hver tur ut i disse farlige områdene

/ UKRAINA
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plukke solmodne ferske druer fra klaser som hang 
på espalier som søylegang over oss. De har etablert 
en slags hverdag midt i sentrum av krigen 

En mann smiler. Jeg ser på øynene og hører på 
stemmen at han har drukket. Han hører hva vi 
snakker om og sier. «Jo vi må tro på Gud og litt på 
brennevinen.» Så smiler han og simulerer at han 
tar seg en liten dram. Han har glimt i øyet og sier 
til meg: «Du er en modig gutt fra Norge du.» Han 
forteller at hans jobb tidligere var på russisk ubåt.

De har levd i månedsvis i dette, menneskene i 
denne landsbyen. De har etablert en slags hverdag 
midt i sentrum av krigen. 

Soldatene har også mange behov. En har spurt 
etter motorsag. Det får han av en av hjelperne 
på laget vårt som har klart å skaffe det. Så er 
spørsmålet: «Har noen barberblad til barberhøvel. 
Jeg går og henter to ubrukte engangshøvler fra 
toalettmappa mi i bilen.

For et inntrykk å møte disse menneskene.  For et 
inntrykk å kjøre igjennom utbombede landsbyer 
og sletter med forlatte russiske tanks. Så mange 
ødelagte liv. Så mye død krigen har krevd. Klart det 
er vanskelig å sove, jeg er jo et levende menneske 
som kommer fra trygge Norge, vokst opp med at 
enhver flyalarm selvsagt bare er en test og ethvert 
jagerfly bare er ute for å trene. Det virker som 
om alt inni meg er rystet!  Vi må hjelpe vi må be! 
Og vi gjør det! De enorme behovene og sorg og 
fortvilelse skal ikke skape handlingslammelse og 
oppgitthet. Vi skal kjøre på med alt det Gud har 
gitt oss mulighet til å være med å forandre. 
 

Den ortodokse kirke i Potómkyne 
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MIN VENN VLADIMIR 
Det er nå over tyve år siden Haakon Fagervik introduserte 
meg for Vladimir Kuzmych. Siden krigen startet har 
kjørt bortimot 30 turer med hjelpesendinger fra vest i 
Ukraina til de krigsutsatte områdene. Hele tiden har han 
vært tidlig ute etter at de Russiske troppene har trukket 
seg tilbake. Han var bla i Butcha lenge før de russiske 
styrkene hadde trukket seg ut. Gud har gitt han stort 
mot, visdom, handlingskraft og masse godt humør. Så 
er det jo ikke feil at han snakker godt norsk også da. Det 
var rett og slett fantastisk å få være sammen med han 
helt inn til landsbyen Dudchany ved Vestbredden av elva 
Dnjepr og helt i frontlinjen mellom Ukrainske og Russiske 
styrker. En av Guds helter! Sammen med seg har han fått 
Ruslan Tsehmeister som er en skikkelig «frontkjemper» 
Takknemlig for å kjenne slike mennesker.

Etterlatte Russiske tanks mange steder

Totalt nedbombede hus i landsby etter landsby

En av Guds helter: Vladimir Kuzmych
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I en av landsbyene som ble bombet i vår, var 
vi inne og så på ruinene. Vi så ingen folk. 
Bare noen hunder og katter. Den en gang så 
staselige landsbyen var helt sønderbombet 
og forlatt. Kulturhuset var rene ruinen etter 
bombenedslag fra luften.

Plutselig åpner det seg en dør og ut kommer 
en eldre dame og det som vi får vite er 
hennes voksne sønn. De ser litt forskremt 
på oss og lurer på hvem vi er og hva vi skal. 

De forteller at de har kommet tilbake for 
å gjenoppbygge huset sitt. I mellomtiden 
har de fått slå seg ned i det best bevarte 
av husene i landsbyen. De ville gjerne ta 
oss med for å vise oss huset sitt. Huset de 
kjøpte i 1989 var flott oppusset og hagen 
velstelt og fin. Bomber og raketter hadde 
ødelagt det meste, men ikke viljen til å 
bygge opp igjen. Når angrepene begynte 
gjemte de seg i jordkjelleren sin, etter hvert 
måtte de flykte til kulturhuset, men også 
der ble det for farlig. Hele landsbyen måtte 
evakuere og som et under kunne de fortelle 
oss at ingen hadde omkommet.  Samtidig 
var det jo fortvilelse og sjokk hos dem. 
«Hvor skal vi eller dra?» Var svaret vi fikk 
når vi spurte om de skulle bygge opp igjen. 

De viste oss hagen og kona var så lei seg 
for at hun ikke fikk stelt med den for 
hun hadde hørt at det kunne være noen 

udetonerte granater der. Ganske riktig så vi 
en udetonert granat ved utedoen deres, og 
senere så vi også en utenfor kulturhuset. Vi 
fikk hjulpet denne familien med litt penger 
så de kunne starte på gjenoppbyggingen av 
huset sitt. Vår sjåfør skulle holde kontakt 
med dem og sa at en forretningsmann 
som eide et byggvarehus i Kherson hadde 
opprettet et fond tiil hjelp for folk som ville 
beskytte husene sine før vinteren. De kunne 
få hjelp også derfra. Her var det en pakke 
med forskjellige behov til hvert hus. Plast til 
å dekke tak, litt verktøy, bygningsplater til å 
dekke vinduer etc.

Vi fikk også vært på et av de store 
byggvarehusene og kjøpt presenninger til 
å dekke ti hustak og en stor plastrull med 
tykk plast til å dekke vinduer.  En dråpe i 
havet, men ikke for de ti familiene som får 
berget huset gjennom vinteren. Behovet for 
presenninger er enormt. Vinteren står for 
tur.

Politiet kom fort. Vi var og så på det 
nedbombede kulturhuset. Etter at en av 
feltprestene hadde forklart situasjonen roet 
de seg. De var på jakt etter overløpere som 
om mulig kunne gjemme seg i ruinene. Så 
kom mineryddere for å lete opp og detonere 
udetonerte miner. Smellene kunne høres på 
lang avstand.

De eneste igjen i 
Osokorivka? Av  L e i f  J
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To av dem forteller at en gang de var 
i en landsby kom de under et veldig 
bombardement. Det var så sterkt at de 
følte hjertet stoppet. Noen som var på 
hjemveg opplevde hvordan granaten 
slo ned på begge sider av vegen de 
kjørte, men de ble ikke truffet. De hadde 
virkelig englebeskyttelse. De som var 
i huset der de var samlet ble slått over 
ende av trykket, og det eldre ekteparet 
som eide huset var ute i grønnsakhagen 
og skulle plukke grønnsaker til barna 
som bodde inne i byen. Når rakettene 
falt ble også de slått over ende og ble 
liggende urørlige på bakken. Lederen 
fortalte at nå trodde han at livet deres 
var over. Men etter en stund begynte 
de å røre på seg og reiste seg opp. Da 

fortsatte de å høste grønnsaker som om 
ingenting hadde skjedd.

Om De fortalte også en mann som 
kom inn på et husmøte de hadde. De 
fleste som var der var helt nykristne 
mennesker. Menigheten hadde hatt 
arbeid der lenge før krigen, men  da 
kom det bare fem mennesker. Nå var de 
tretti nykristne. Mannen som kom inn 
og satte seg bakerst fortalte: «Jeg var 
ute og gikk når jeg hørte denne spesielle 
lyden som kommer fra en kasettbombe. 
Før jeg rakk å reagere var det som en 
stor hånd dro meg ned og beskyttet 
meg. Når jeg reiste meg var det fullt av 
spiker fra bomben over alt rundt der 
jeg hadde ligget, men ikke på meg. Jeg 

mistet bare en finger, ellers ingenting. 
Nå lurer jeg på om noen av dere kan 
fortelle meg hva denne hånden som dro 
meg ned og beskyttet meg var?

Alle de tretti nye kristne snudde seg og 
kikket rart på «nykomlingen og sa: «Vet 
du ikke hvilken hånd som beskyttet 
deg?»  De fortalte han om Guds 
fantastiske beskyttende hånd!

De er Guds frontsoldater disse lederne. 
De sier: «Først kommer militæret, så 
kommer våre feltprester, så kommer 
våre frivillige, så kommer resten. Vi vil 
være først på plassen. Slike tenker disse 
heltene uredde og med enorme hjerter 
for folket.

Heltene i 
Kryivij Rih
Slike kassettbomber er ulovlige å 
bruke i krig. De svever over bakken og 
eksploderer og skyter ut slike små piler 
med enorm kraft. Denne troppen av 
helter fra menigheten «Brød huset» 
i Kryivij Rih i Ukraina har hjulpet 
tusenvis av !yktninger og delt ut 
tonnevis med mat ofte med fare for sitt 
eget liv. 

Heltene i Kryivij Rih

Kasettbomber
Små piler fra kasett-

bomber over alt

Av  L e i f  J
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Pinsemenigheten i den lille byen 
Apostolove var basen for vår for hjelpetur 
inn til de landsbyene som akkurat er frigjort 
fra russiske styrker. Menigheten og pastorer 
og ledere har gjort en kjempeinnsats for 
flyktninger siden den dagen krigen startet. 
Menigheten som vel må karakteriseres som 
ganske konservativ var fantastisk å være 
sammen med. Jeg fikk æren av å tale på 
deres daglige kveldsbønnemøte. Damene 
som hadde skaut, satt på ene siden av 
salen, og mennene på andre siden. Det var 

mange folk samlet. Barn, voksne, eldre og 
ungdommer. Sangen foregikk unisont uten 
instrument, men for en kraft i sangen! Det 
var som å høre et kor! En av pastorene sa 
til meg: våre foreldre ba på knærne, våre 
besteforeldre ba på knærne, vi vil også be 
på knærne! Da jeg hadde talt om bønn og 
inviterte til å be, hørtes et «brak» over hele 
rommet: alle falt på kne ! For et bønnetrykk! 
Gode Gud for en tropp! Takk for at jeg fikk 
møte disse herlige folka !

Bønnemøte i Apostolove

Bønnemøte i Apostolove

Pinsekirken i Apostolove

Pinsekirka i 
Osokorivka
For et par uker siden var jeg i landsbyen 
Osokorivka. Alt var bombet i stykker. Vi 
besøkte også det som en gang var en staselig 
pinsekirke. Den var også bombet og rasert. 
Når vi kom dit hørte vi sangen: «O store Gud» 
tone innenfra lokalet. Det viste seg å være vår 
venn Vladimir som hadde gått i forveien. Han 
hadde funnet et mikrofonstativ uten mikrofon 
og notestativ uten noter, og der stod han og 
sang med hjelm og skuddsikker vest i det 
raserte bygget! I går fikk jeg disse bildene fra 
han. Jammen er de i gang å reparere og rydde, 
med pastor og ledere fra nabobyen Apostolove 
i spissen. For et håp det bringer! Fienden kan 
bombe og rasere, men Osokorivka skal bygges 
opp igjen! Kristenfolket skal gå foran og folket 
vende tilbake til sine hus! 

100 raketter sendte Russerne innover Ukraina 
på én dag nettopp. Det rammet store deler 
av landet. Målbevisste angrep rettet mot 
livsviktig infrastruktur. Men Ukraina skal 
bygges igjen gjennom bønn, omsorg , tro og 
arbeid ! Jeg er berørt og beæret over å kjenne 
slike mennesker.
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« VÅ R E  F O R E L D R E  B A 
P Å  K N Æ R N E ,  VÅ R E 
B E S T E F O R E L D R E  B A  P Å 
K N Æ R N E ,  V I  V I L  O G S Å 
B E  P Å  K N Æ R N E ! »

Av  L e i f  J
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« K R I S T E N F O L K E T  S K A L 
G Å  F O R A N  O G  F O L K E T 
V E N D E  T I L B A K E  T I L 
S I N E  H U S ! »
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Hjemme i 
Zhmerinka
Det er alltid en «hjemfølelse» å komme til 
Zhmerinka og Olegseivika. 

Eldresenteret drives på fantastisk vis, alltid rent 
og ordentlig og varm velkomst vanker selvsagt 
alltid! Utvidelsen har blitt noe forsinket på grunn 
av krigen, men søknadene om byggetillatelser er i 
prosess. Vi håper å komme i gang med bygging til 
våren.

Vi har ansatt litt folk som har mistet jobbene sine 
på grunn av krigen. Det har menighetens lokaler 
hatt stor nytte av. Kafeen er ferdig og kontor er 
det blitt, og nå står storsalen for tur. Også her har 
de kommet langt. I Olegsevika er det i ferd med å 
danne seg en fantastisk park med rennende vann 
og basseng utenfor eldresenteret. Dette er et design 
som Pastor Yura som nå er i Norge har tegnet. 

Det var mye folk både på bønnemøtet og 
søndagsmøtet. Pastor Gennadi og kona Luba, som 
nå leder arbeidet førte an her inderlig og sterk 
bønn og lovprisning!  Jeg fikk æren av å tale på 
søndagsmøtet og hadde egentlig tenkt å undervise, 
men natten før talte Den Hellige Ånd til meg og sa: 
«Du må forkynne evangeliet og invitere til frelse!» 
Jeg gjorde det. 8 personer kom frem og tok imot 
Jesus den formiddagen. En utrolig glede å få være 
med på!  Nå trenger de en skikkelig vedfyrt ovn til å 
holde varme i vannrørene de har lagt i gulvet.

Hjemme i Zhmerinka

Nydelig arbeid i parken 
utenfor eldresenteret

Mennesker som overgir 
livene sine til Jesus

Av  L e i f  J
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Hjelpen 
når frem!
Noen ganger kjenner jeg meg 
som Askeladden og de gode 
hjelperne! I Kristiansand har 
de samlet sykehussenger og 
rullestoler og på Øygarden har de 
ingen hvileskjær.

 Trailerlass på trailerlass med 
mat og rullestoler og klær og 
brannslukningsutstyr mm ruller 
fra helt vest i Norge til helt øst i 
Ukraina! I Ukraina trår en av våre 
mange samarbeidspartnere til og 
tar imot og deler ut!

Her er det menigheten 
«Brødhuset» i Kryivij Rih, 
presidentens hjemby, som trør til 
og sørger for de som trenger det 
mest. 

M I D T  I  A L L 
F O R T V I L E L S E N  K J E N N E R 
V I  TA K K N E M L I G H E T 
O V E R  A L L  G O D H E T  S O M 
K O M M E R  T I L  S Y N E !
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Ukrainere i Norge hjelper sitt land og sitt folk!
Hele tiden tenker de på hva de kan gjøre for 
å hjelpe landet og folket sitt. De fleste av dem 
måtte flykte under krigens første forferdelige 
uker med rakettregn og kolonner av tanks. Mange 
menn sendte sine familier ut av landet fordi de 
kunne kjempe bedre når de visste at familien var 
i trygghet! Ukrainerne i Levanger og Innherred 
hadde en fantastisk forestilling på Bønnesenteret 
i Levanger. De hadde satt sammen et variert 

program, et stort spekter med sang, dans, musikk, 
drama og til og med Kahoot med spørsmål om 
Ukraina . Det ble samlet inn 30 000kr til vedovner 
til Ukraina den kvelden!

Forestillingen i Levanger var så vellykket at det ble 
lagt opp en kortturné til Mosjøen, Mo i Rana og 
Sandnessjøen. Ildsjeler på alle tre steder tok imot 
oss med åpne armer, og det ble samlet inn nesten 

50 000kr på denne rundturen. Flere forestillinger 
står for tur.  Det varmer hjertet og ikke minst de 80 
Husene som når får ovn før vinteren! Vi fortsetter 
innsamlingen. En ovn koster ca 1000kr og kjøpes 
hos flere bedrifter i Ukraina som nå produserer det 
de kan! I skrivende stund har vi mottatt 30 ovner 
som nå leveres ut fortløpende. 
  Vipps: #777789# merk: «Ovn Ukraina.»      
   Kontonummer: 4534 28 12736

Av  L e i f  J
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Faksimilen av stykket i Avisa  Helgelendingen er 
trykket med tillatelse av Helgelendingens Journalist 
Stine-Marte W Konradsen som har skrevet stykket  
og har tatt bildet med tittelen Auksjon. Faksimilen 
fra Avisa Innherred er trykket med tillatelse av  
Journalist Tor Ole Ree, som har skrevet stykket.

Aviser om vårt engarsjement
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Vedovner til Ukraina
De spør etter vedovner i Ukraina. Mange hus 
har ødelagte tak og knuste vinduer på grunn 
av rakettnedslag. Nødløsningen nå er å få 
presenninger på takene og plast over vinduene 
før vinteren. Strøm og gass er borte mange steder, 
derfor arbeider vi med å skaffe vedovner til folk. 
Når jeg var i Ukraina tok vi kontakt med flere 
produsenter av ovner. Vladimir kvalitetssjekket 
ovnene. Vi kjøpte også det vi kunne av 
presenninger når jeg var der. Vi skal også sende 
ned flere paller med presenninger fra Norge før jul.  

En vedovn koster ca. 1000kr og en presenning i den 
størrelsen som trengs ca 250kr.

Nå ferdigstilles ovner fortløpende og Vladimir 
og Ruslan er på pletten og tar dem med østover 
sammen med paller med mat! Flere av ovnene 
produseres nå også i Øst, og distribueres av våre 
samarbeidspartnere der. Dette effektiviserer 
arbeidet og reduserer transportkostnader.  Så 
takknemlig over at det er kort vei fra giver til 
produksjon av ovner og varme i hus!

Om du vil gi en ovn kan du gjerne 
Vippse til: #777789# 
Merk: «Ovn Ukraina.»  
Kontonummer: 4534 28 12736

Alle ovnene produseres i Ukraina

Av  L e i f  J
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En solklar men kald dag i november møttes en flott 
gjeng til Lovsangsskole i Levanger. 

Engasjementet var på plass fra første stund. Vi 
delte nydelige stunder med lovsang og fellesskap i 
Guds nærvær. Gjennom undervisning og historier, 
spørsmål og svar forstod vi mer av kjernen og 
essensen i lovsangen. Hva den egentlig handler om. 

Vi kom fra mange kanter av landet og kjente ikke 
hverandre fra før, men reiste fra hverandre med nye, 
gode relasjoner. Det er spesielt å få oppleve hvor 

nær vi kommer hverandre når vi er sammen i Guds 
nærvær. 

Nå er det 10 år siden vi startet opp med en ukes 
lovsangsskole. Vi opplever at vi får komme dypere med 
Gud gjennom denne uken, blir mer oppmerksomme 
på målet og får korrigert kursen. Det fortelles at når 
de sender en rakett til månen, må de korrigere kursen 
hvert tiende minutt for å treffe målet. Jeg tror denne 
uka er med å korrigere kursen slik at vi mer og mer 
blir samstemt med den lovsangen som til enhver tid 
foregår i himmelen. 

De som deltar på denne skolen har forskjellige 
utgangspunkt. Noen er lovsangsledere, er med i 
team eller styrer med lyd og skjerm, eller ønsker å 
bli med i en slik tjeneste. Andre har lederroller i sine 
menigheter og sammenhenger. Og noen kommer 
bare fordi de elsker å prise Jesus og lengter etter å 
gjøre det sammen med andre. 

Vi håper å se din søknad til neste års skole!

Sammen i Guds nærvær

/ LEVANGER

Av  To v e  Ho n n i n g d a l

Bønn for Norge, Sammen for å tilbe Bønnemøte under Lovsangsskolen Jan og Tove, Sammen for å tilbe
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Jeg prøver å gjøre så godt jeg kan med å besøke så 
mange som mulig, og opplever det så velsignet å stå 
sammen med Guds folk fra alle sammenhenger i landet 
vårt.

Denne delen av høsten begynte jeg først i oktober i 
Froland Misjonskirke, en menighet jeg har besøkt 
mange ganger, og som jeg opplever så raus og 
velsignende å være sammen med. De har flotte 
pastorer som brenner for vekkelse, og er en utrolig åpen 
forsamling å komme til.  En av mine store helter i Guds 
rike, Kirsten Watne, er en del av denne menigheten.  
Bare det å møte henne med den brennende iveren som 
hun har for folket i Colombia, er dypt gripende. 
Tønsberg er et sted jeg har besøkt de siste årene.
Erna Rodal som er prest i Vearkirka, har sammen med 
flere menigheter arrangert bønnedager i oktober. Det 
er så fint å være der. Det er sterkt å møte menigheter 
fra den Norske Kirke der folket brenner, og lengselen 
etter Gud er sterk i mange.  Herlig å få være med der.

DER DET ER FÅ MØTER GJENNOM ÅRET
Tjongsfjorden i Rødøy kommune.
Mitt hjerte berøres sterk av små steder i landet 
vårt.  Jeg har ofte forespørsler fra mange av de store 
menighetene sørpå, om å komme dit. Men det er få ting 
som berører meg, mer enn ropet fra småstedene der 
det er lite møtevirksomhet. Slik er det i Tjongsfjord, der 
pinsemenigheten har et fint hus som blir tatt godt vare 
på, men der det er få møter.
Jeg begynte denne møteturen i Familiekirken i Mo i 
Rana, og fikk så med meg Per Kristian Fjellvang for 
møter i Tjongsfjord og videre i Glomfjord kirke.  Det 
var fint å besøke disse stedene. I Glomfjord kirke 
var det mye folk og mange som søkte forbønn rundt 
alterringen.

Vekkelsens vugge
Bedehuset i Farsund fyldt av folk i bønn til Gud

Sammen i bønn på fjellet over Stavanger, den opplyste 
byen i bakgrunnen mens vi ber og synger lovsanger

Også denne høsten har jeg besøkt mange 
menigheter og steder i vårt land. Vi er få 
reisepredikanter i dette landet, derfor er 
det så enormt mange som spør om møter 
og møteserier fra alle mulige kanter og 
menigheter i landet vårt.
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MISJONSKIRKEN STAVANGER
Min gode venn Sten Sørensen er pastor i Stavanger 
Misjonskirke, en menighet som er på flyttefot ettersom 
de bygger nytt lokale i sentrum av Stavanger.  Det var 
fint å besøke disse igjen og ha bønnedager der.  Kjetil 
Olsen fra Karmøy var med hele sin familie og ledet 
lovsangen.  Den familien har en sterk lovsangstjeneste, 
og drar folket inn i Guds nærvær med lovprisning.  For 
et løft dette er i møtene. Misjonskirken i Stavanger har 
sine røtter tilbake i vekkelsen med Henry Johansen og 
Armin Gesswein. Det ble en ny vekkelse med Asbjørn 
Johansen og Kurt og Roland på 1970 tallet. 

Vi fikk også være med på bønn for byen på fjellet over 
Stavanger. Der har en bønnegruppe vært samlet hver 

kveld i hele oktober, i bønn for byen sin. Sterkt å være 
med der.

VANSE OG FARSUND
Min gode venn, Kjell Haltorp, har lenge spurt meg 
om å komme til Vanse for en møteserie der. Vi fikk 
4 dager sammen i bønn på dagtid og kveldsmøter i 
forskjellige menighetshus.  Så herlig det var å være 
der. Kjell og Margot brenner for bønn og vekkelse, og 
det er godt å stå sammen med disse. Vi hadde møter 
i Zion Vanse, bedehusene i Vanse og Farsund og siste 
møtet i Misjonskirken i Farsund.  Mye folk var samlet, 
og mange fikk et møte med Jesus disse dagene. Det var 
herlig å møte mange av mine venner i Misjonskirken, 
der jeg sto i flere møteserier på 1990 tallet.

FLOTT START PÅ TO UKER I BETESDA 
ALTA
Like før Vekkelsesrapport går i trykken får vi med et 
bilde av teamet som startet opp møtene i Betesda 
Pinsemenighet i Alta. En så herlig gjeng har vært 
med de første dagene og så fortsetter vi i to uker 
til med bønn, evangelisering og vekkelsesmøter i 
Tverrelvdalen. De første dagene med bønn for Alta og 
oppstart med de to første kveldsmøtene i denne serier 
gir oss håp for at mye kan skje på disse to ukene. Biskop 
Patrick fra Kenya er en flott Guds mann som blir med 
oss for den første uken vi er her. Så godt å stå sammen 
med folk som lengter etter vekkelse og liv. Og bønnen 
er "vekkelsens vugge."

Av  Ha a k o n  Fa g e r v i k

Kjetil Olsen og familien var til 
stor velsignelse i Stavanger

Teamet som startet opp møtene i 
Betesda Pinsemenighet i Alta

/ HAAKONS REISER

Pastor Patrick taler til stor inspirasjon i Kautokeino
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Patrick M. Opembe overgav sitt liv til Jesus i 1997, 
og fikk umiddelbart et kall som evangelist. I 2000 
kjente han Guds kallelse til å starte opp en menighet i 
Mombasa, den nest største byen i Kenya. Mombasa er 
en viktig havneby med ca. 800 000 innbyggere. Utvider 
man til byregionen, teller innbyggertallet i overkant av 
3,5 millioner.

Biskop Opembe åpnet en menighet i 2004, sammen 
med sin kone, Mercy Machuma W. Opembe, 
Menigheten har vært i stadig vekst, og teller i dag om 
lag 2000 mennesker. Opembe kjente tidlig på en nød 
for hele Kenya, og han har ved Guds nåde og ledelse, 
og gode medhjelpere, etter hvert startet opp flere 
menigheter. I dag teller det flere enn 10 menigheter, 
som drives av egne pastorer og lederskap. I tillegg blir 
han invitert over hele landet og omkringliggende land 
til å forkynne evangeliet og be for syke.

Et spennende bekjentskap
Biskop Patrick Elijah Maloba Opembe 
fra Mombasa er blitt et spennende 
bekjentskap under møteserien som 
Håkon Fagervik med team har i Betesda 
Tverrelvdalen, i perioden 25. november 
til 11. desember. Han ble med den første 
delen av oppholdet, og når dette skrives, er 
vi i avslutningen av første møtehelg.

« I N G E N  T I N G  E R  U M U L I G  F O R 
D E N  L E V E N D E  G U D ,  O G  A LT  E R 
M U L I G  F O R  D E N  S O M  T R O R »



23

På spørsmål om hva som har drevet han til å vie sitt 
liv til tjeneste for Gud, er han tydelig på at det først og 
fremst er lydighet til det kallet han fikk da han bøyde 
kne for den levende og allmektige Gud. -I min tjeneste 
har jeg også spesielt kjent på Guds hjerte til å løse 
mennesker fra depresjon og håpløshet, og gi dem et liv 
i verdighet. Og for meg har sannheten i Guds Ord om at 
ingen ting er umulig for Gud, og at alt er mulig for den 
som tror, vært en viktig og helt nødvendig drivkraft i 
tjenesten. -Ha tro til Gud, sier han med overbevisning.
Han forteller videre at han også har startet opp en 
evangelisk menighet i Hannover, Tyskland. Det var 
i denne forbindelsen at kontakten med Norge kom 
i stand. En norsk kvinne så et program på en tysk 
fjernsynskanal om hans tjeneste i Afrika, og bestemte 
seg for å ta direkte kontakt med ham. Det resulterte i 
at han ble invitert til Norge, og han og kona hadde sitt 
første besøk her i 2010. Siden har han vært her en rekke 

ganger. I 2014 ble en ny menighet opprettet i Stuttgart, 
og der prøver han å være en gang i året, helst over flere 
uker om gangen.

Kontakten med Håkon Fagervik kom i stand i høst, 
forteller han videre. Han hadde hørt om en kjent 
evangelist i Norge, og ville gjerne komme i kontakt med 
ham. Dette ble ordnet, og de møttes i oktober, og nå 
er de altså sammen under møteserien i Alta. -Herrens 
veier er uransakelige, sier han med et fornøyd smil.  
-For Gud er ingen ting umulig, gjentar han, og vi tjener 
begge to den eneste Sanne og Levende Gud. Ha tro til 
Gud, sett din lit til Ham for Han vil aldri svikte den som 
tar sin tilflukt til Jesus Kristus.

Biskop Opembe har talt under på flere av møtene i 
Alta og Kautokeino denne helga. Der har han med 
overbevisning, kraft og begeistring for Jesus forkynt 
evangeliet, undervist Ordet og bedt for syke. Hans 
vitnesbyrd og erfaringer fra sin tjeneste og virke blant 
annet i Kenya, understreker sannheten om at Jesus 
er i går, i dag og til evig tid den samme, og at tegn, 
kraft og under skal følge den som tror. Det har vært 
inspirerende og trosbyggende å høre hans forkynnelse 
disse dagene. Og så har vi fått erfare en ting til, nemlig 
at tidsaspektet har en annen betydning i Afrika. Som 
han selv sier det med smil om munnen: -I Afrika har vi 
ikke klokke på når vi møtes, vi holder det gjerne gående 
hele kvelden og natta med…. 

På slutten av 
samtalen spør jeg 
om han har kjent 
på noe spesielt den 
tida han har hatt et 
forhold til Norge. 
Da blir han alvorlig, 
og sier med både 
overbevisning og 
ydmykhet at han 
kjenner på en uro 
for situasjonen 
i både Norge og 
i Europa, om at 
sekularisering og avkristningen har kommet for langt. 
Men, fortsetter han, -da er det mer viktig enn noen 
gang at de sanne troende ikke mister håpet. Ingen ting 
er umulig for den levende Gud, og alt er mulig for den 
som tror, gjentar han for tredje gangen under samtalen. 
Og jeg kjenner og forstår at han mener det ett hundre 
prosent. -Gud sendte meg til Norge for å forkynne 
frelse, omvendelse, tilgivelse, forsoning og helbredelse. 
Og det vil jeg fortsette med i årene framover, ikke bare i 
Norge, men i hele Europa om Gud vil det slik.

Det skal bli spennende å følge biskop Patrick 
Maloba Opembe videre, både i møteserien i Alta og i 
fortsettelsen. Må Gud velsigne ham, hans tjeneste og 
familie rikelig i årene framover.

I  M I N  TJ E N E S T E  H A R  J E G 
O G S Å  S P E S I E LT  K J E N T 
P Å  G U D S  H J E R T E  T I L  Å 
L Ø S E  M E N N E S K E R  F R A 
D E P R E S J O N  O G  H Å P L Ø S H E T, 
O G  G I  D E M  E T  L I V  I 
V E R D I G H E T.

/ ALTA

Av  E g i l  R e i n e m o



24

Oversettelse av klassiker 
gis ut på Harvest Media

Opptak fra undervisning farshjertekonferansen Elsket, som ble 
gjennomført på bønnesenteret i Levanger i mars 2022, med blant 
andre James Jordan og Unni og Olav Slåtten.

Opptakene leveres som som en ZIP-fil (på 390 MB), som du lagrer 
og pakker ut før du kan spille av.

(Det er enklest å få pakket ut på en PC/Mac.)

Innholder:
• 7 stk. MP3-filer med opptak av de ulike sesjonene

Merk: Det er ikke opptak fra torsdagen (kun fredag til søndag), 
dessuten har store deler av opptaket fra fredag morgen har 
dessverre ikke så god lyd. (Litt skurring, men fullt hørbart det 
som blir sagt.) I tillegg er det litt plagsom skurring 4-6 minutt ut i 
opptaket fra fredag ettermiddag. Derfor er prisen satt såpass lavt.

ELSKET: DIGITAL NEDLASTING
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ØNSKER DU FORBØNN? TA KONTAKT!

 74 09 51 51  forbonn@nordicmission.org  www.nordicmission.org

S e i e r s ra p p o r t e r  f ra  f o rb ø n n s t j e n e s t e n

GUD SVARER BØNN!

Mann med kreft i urinblæra gikk 
til ny undersøkelse etter forbønn, 

og kreftsvulsten er borte og de fant 
ingen spredning! 

Kvinne med ammeproblemer bedret seg
samme dag som babyen ble bedt for

Kvinne foreteller at smerter i både nakke 
og mage forsvant etter forbønn! 
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REISERUTE
2.-19. 
JAN Filippinene Leif J

4.-8. 
JAN

Haugesund 
BØNNEKONFERANSE, 
TROENS ORD

Haakon Fagervik

12.-14. 
JAN

Arendal 
FELLES BØNNEDAGER Haakon Fagervik

15.-17. 
JAN

Sandnes 
BØNNEDAGER, KLIPPEN Haakon Fagervik

3.-5. 
FEB

Askim 
BØNNEDAGER,MISJONSKIRKEN Haakon Fagervik

3.-5. 
FEB

Kragerø 
BØNNEHELG Leif J

10.-12.
FEB 

Halsa 
MØTEHELG, FRIKIRKE Haakon Fagervik

17.-26. 
FEB Jordan og Egypt 

MISJONSREISE Haakon Fagervik
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God  jul
Til alle våre partnere, 

medarbeidere og venner

og et velsignet

Nytt år
★


